
29 684 Waddenzeebeleid

Nr. 68 BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSHUISVESTING, RUIMTE-
LIJKE ORDENING EN MILIEUBEHEER

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 26 mei 2008

In de brief van de griffier van de vaste kamercommissie voor Volkshuis-
vesting, Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer van 15 februari 2008
(VROM 08-48 LNV 08-50/VW 08-75) werd mij gevraagd u te informeren
over mijn reactie op het advies van de Raad voor de Wadden d.d.
23 januari 2008 over «Wind oogsten met blikvangers».

Ik voldoe graag aan dit verzoek. In het u ter kennisgeving toegezonden en
vastgestelde werkprogramma 2008 van de Raad voor de Wadden is
aangegeven dat ik met de Raad heb afgesproken dat naast de afgesproken
strategische adviezen, maximaal vier per jaar, nog enige ruimte dient te
zijn voor niet voorziene, c.q. spoedadviezen. Dit advies inzake windtur-
bines in het Waddengebied is het eerste zogenaamde briefadvies.

De probleemstelling van dit advies is dat de hoofddoelstelling van de
planologische kernbeslissing Derde Nota Waddenzee (deels) luidt «...het
behoud van het unieke open landschap» terwijl het Waddengebied een
relatief gunstige locatie is voor de plaatsing van windturbines.
De Raad komt tot de conclusie dat de plaatsing van windturbines op zich-
zelf een inbreuk vormt op de hoofddoelstelling uit de pkb Waddenzee,
namelijk het behoud van het unieke open landschap. In het Wadden-
gebied moeten daarom ook andere vormen van duurzame energie onder-
zocht worden. De Raad is voornemens hierover in 2008 een afzonderlijk
advies uit te brengen. Ik wacht dit advies met belangstelling af.
De belangrijkste aanbeveling die de Raad doet, in het geval er toch wind-
molens geplaatst moeten worden, is om de windturbines die in de nabij-
heid van de Waddenzee worden geplaatst te clusteren op industriële
terreinen in een verder open landschap. De Raad stelt voor dat op wind-
turbines hetzelfde pkb-beleid van toepassing is als op nieuwe bebouwing.
Concreet betekent dit dat windturbines alleen geplaatst kunnen worden in
de haven- en industriegerelateerde bebouwing van Den Helder, Harlingen,
Delfzijl en Eemshaven. Daar is immers al van aantasting van de openheid
en natuurlijkheid van het waddenlandschap sprake.
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Door de windturbines onder te brengen onder «bebouwing» en te
koppelen aan de stedelijke bebouwing stelt de Raad dus in feite voor de
van geval tot geval beoordeling van de pkb Waddenzee te verlaten. Dit
laat onverlet de afzonderlijke toetsing per plan of project in het kader van
de Natuurbeschermingswet ’98 in geval van mogelijke aantasting van de
natuurlijke kenmerken.
Daarnaast geeft de Raad een aantal randvoorwaarden in de vorm van
plaatsingsen ontwerpcriteria voor windturbines. Het laten aansluiten bij
de bebouwing van Den Helder, Harlingen, Delfzijl en Eemshaven betekent
in de ogen van de Raad dat het dan vooral zal gaan om kleine en middel-
grote windmolens.
Ook stelt de Raad dat het rijk samen met de provincies de regierol inzake
de plaatsing van windturbines op zich moet nemen gezien de kwetsbaar-
heid van het Waddengebied.

Ik kan in hoofdlijnen instemmen met het advies. Het idee om te bundelen
is in lijn met het advies van de Rijksadviseur voor het landschap, de heer
Sijmons. Ik zal het advies van de Raad daarom graag betrekken bij de
visievorming over windenergie na 2010 die ik momenteel organiseer,
mede op instigatie van de heer Sijmons. Ik neem niet zonder meer over
dat het in het Waddengebied vooral zal gaan om kleine en middelgrote
windmolens. Dat is een punt dat ik graag met de betrokken provincies
bespreek.
Over de taakverdeling bij de regie over het windenergiebeleid ben ik in
overleg met de provincies in het kader van de voorbereiding van een
bestuursakkoord over energie en klimaat (inclusief windenergie). Het
advies van de Raad kan daarbij een goede ingang voor dit overleg
vormen.
Ik wil er tot slot op wijzen dat de pkb Waddenzee in het in ontwikkeling
zijnde Beheer- en Ontwikkelingsplan Waddengebied door het Regionaal
College Wadengebied zal worden uitgewerkt.

De minister van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer,
J. M. Cramer
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